
Comissió permanent. 6 d’abril de 2022 

ACTA 
 

Dia: Dimecres, 6 d’abril de 2022 
Hora: 12:30 
Lloc: Seminari de Filosofia (4ta planta) 
 

• Assisteixen: Núria Benach, Jaume Carbonell, Jordi Gascón, Maria Soler, Ricard Piqueras, Mikel 
Aramburu, Àngels Ibáñez, Ferran Estrada, Pilar Gené, Joan Tort, Enric Ciurans, Jaume Dantí 
Elena Nadal, Carles Buenacasa, Santiago Riera, Nil Comas. 

• S’excusen: Jaume Buxeda, Carlota Vidal Sánchez, Arlinda García Coll, Antoni Conejo. 
 
Ordre del dia: 

1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la reunió anterior 
2. Informacions del degà 
3. Aprovació, si s’escau, de l’Informe de Seguiment del MU en Estudis Llatinoamericans, MU 

en Planificació Territorial i Gestió Ambiental i MU en Turisme Urbà (consultar sharepoint) 
4. Aprovació, si s’escau, del del Pla d’estudis de la doble titulació d’Història i Història de l’Art 

(consultar sharepoint) 
5. Aprovació, si s’escau, del calendari acadèmic de graus i màsters per al curs 2022-2023 

(consultar sharepoint) 
6. Proposta de projecte DIGAPREN - convocatòria unidigital (consultar sharepoint) 

7. Torn obert de paraules 

 

 
Benvinguda per part del Sr. Degà 
 

1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la reunió anterior 

S’aprova l’acta del 13 de gener de 2022. 
 

2. Informacions del degà 
El Sr. degà Ricard Piqueras informa que hem tancat, avui, la jornada de portes obertes amb molt 
bona assistència. 199 era la inscripció global. 
També, que la preparació del actes de graduació s’està iniciant. La graduació del grau 
d’Arqueologia es farà el 16 de juny a la facultat. La resta de graus, al Paranimf de la Universitat de 



Barcelona, durant el mes de setembre. (27, 28 i 29). També es reprenem els actes de graduació de 
màsters, que serà els dies 27 i 28 de juny, a l’Aula Magna de la Facultat. 
Els diferents actes de la Setmana de de Sant Jordi ja s’han publicitat. S’explica breument els actes 
que es faran. 

La propera Junta de Facultat, està prevista pel 18 de maig, a les 12 hores. Entre altres temes, 
s’informarà del pressupost de la Facultat 2021. 
En representació del Vicedegà de recerca, Jaume Buxeda, el degà explica els departaments que 
haurien d’establir un mínim de línies de recerca, ja que l'AGAUR pressiona indirectament per tal 
que es faci. Això, per ara, es concreta en dos fets objectius: 

• A l'imprès del model d'informe del departament que ha de presentar anualment un 
contractat en el programa FI-SDUR hi consta explícitament un apartat on es demana la 
relació de la recerca fet per aquest contractat amb les línies de recerca i la política 
científica del departament. 

• En l'actual convocatòria SGR-Cat 2021 hi ha en el formulari inicial un epígraf que demana 
que es certifiqui la vinculació del grup amb la política de recerca del departament 

En aquestes circumstàncies, els departaments han de poder definir un mínim de línies de recerca i 
de política científica. Aquest extrem es discutirà en la propera Comissió de Recerca. En relació a la 
convocatòria SGR, s’indica que, per ara i a nivell pràctic, caldria que tots els grups certifiquessin 
que es vinculen amb la política del departament i que els directors de departament en siguin 
conscients i així ho comuniquin als coordinadors dels grups de recerca que els ho demanin. En la 
Comissió de Recerca, es donarà més informació sobre com preparar aquestes línies de recerca per 
departament. 
Per últim, el degà indica que s’ha renovat els dos representants de la UB a la Policy Group de 
Ciències Socials, Humanitats i Arts de la LERU, i el vicedegà Jaume Buxeda ha estat escollit com un 
d’ells. 
L’administradora de centre Àngels Ibáñez comunica que compaginarà el seu càrrec actual amb la 
de Cap del Servei d’Atenció d’Estudiants a la UB. Es tracta d’una proposta que li han ofert des del 
Rectorat i  que ha acceptat amb acumulació de funcions fins que surti la plaça, i després es 
plantejarà presentar-se o no. El Mikel Aramburu pregunta si hi haurà reforç administratiu durant 
aquest període. L’Àngels Ibáñez indica que, de moment, no. 
 

3.  Aprovació, si s’escau, de l’Informe de Seguiment del MU en Estudis Llatinoamericans, 
MU en Planificació Territorial i Gestió Ambiental i MU en Turisme Urbà 

La vicedegana de Qualitat Núria Benach informa el procés d’elaboració dels informes de 
seguiment dels MU en Estudis Llatinoamericans, MU en Planificació Territorial i Gestió Ambiental, i 
MU en Turisme Urbà, que trobeu al sharepoint. 
El Sr. degà afegeix que ha estat una feina feixuga, i agraeix aquest treball a coordinadors/es de 
màster, cap d’estudis, i a la vicedegana que ho ha coordinat. La vicedegana indica, també, que 
hem d’esperar les avaluacions que ens faran per millorar, si cal. 
S’aproven els tres informes. 
 

 
 



4. Aprovació, si s’escau, del Pla d’estudis de la doble titulació d’Història i Història de l’Art 

La vicedegana Acadèmica Maria Soler informa del nou pla d’estudis de la doble titulació d’Història 
i Història de l’Art, que heu trobat al sharepoint. Agraeix la feina feta als caps d’estudis dels dos 
graus que el conformen. També informa que, a proposta d’ells, el coordinador del doble grau serà 
el Dr. Jacobo Vidal, del Departament d’Història de l’Art. 
El Sr. Degà aprofita per informar que, des del 30 de març fins setembre, Geografia té una nova cap 
d’estudis en funcions, que és la Dra. Arlinda Garcia Coll. I també, que el Dr. Santiago Riera és el 
nou cap d’estudis d’Arqueologia, a partir del 21 de març. 

S’aprova el Pla d’estudis. 
 

5. Aprovació, si s’escau, del calendari acadèmic de graus i màsters per al curs 2022-2023 
La vicedegana acadèmica Maria Soler explica la proposta del calendari, treballat en les comissions 
de grau i de màster, i que trobareu al sharepoint. S’ha seguir els criteris de cursos anteriors. La 
principal diferència és que, enguany, la docència teòrica del primer quadrimestre es pot acabar 
abans de Nadal. Alguns Consells d’estudis consideren que la setmana de gener després de Nadal 
es pot destinar a altres activitats que no siguin estrictament teòriques (sortides, pràctiques, etc.). 
Cada Consells d’estudis establirà el contingut d’aquests dies. El segon quadrimestre serà com en 
cursos anteriors. 
S’aprova el calendari. 
 

6.  Proposta de projecte DIGAPREN - convocatòria unidigital 

El Sr. degà informa que, per presentar a la Convocatòria Unidigital de la UB, va sorgir la proposta 
de crear una aula 3D de centre (amb la Facultat de Filosofia). Dissortadament, el calendari de la 
convocatòria era molt just, i es va redactar pel vicedegà Jaume Buxeda molt ràpidament. Els 
elements de definició del projecte es podran desenvolupar posteriorment si concedeixen el 
finançament (s’ha sol·licitat 49.412 euros). 
 

7. Torn obert de paraules 
El Dr. Enric Ciurans, cap del Departament d’Història de l’Art, pregunta sobre la possibilitat 
d’eliminar els papers que s’acumulen als despatxos i estan desfasats. L’Àngels Ibáñez indica que es 
pot contractar, com a servei extern, a una empresa especialitzada, que s’encarreguen d’aquests 
processos. Explica que pot mirar el cost, però que el pressupost disponible a la Facultat és curt, i 
que tenim una destructora a disposició. El Dr. Mikel Aramburu indica que el departament 
d’Antropologia va contractar una empresa externa per fer aquesta tasca, amb el seu pressupost, i 
explica com va funcionar i el seu cost. El Dr. Jaume Dantí indica que, en el seu departament, el 
d’Història i Arqueologia, també ho han hagut de fer en dues ocasions. El Dr. Ferran Estrada diu que 
això hauria de ser responsabilitat de cada professor/a, perquè és un servei car. Àngels Ibáñez 
proposa fer una acció d’endreçar, però utilitzar a partir d’ara la destructora i que els departaments 
i PDI siguin responsables de la gestió dels seus papers. El Sr. degà dona suport a aquesta proposta. 
El Dr. Mikel Aramburu diu que, com la Facultat no pot fer-se’n càrrec, que sigui rotatiu, que la 
Facultat ofereixi aquest servei cada determinats anys a cada departament. El Sr. Degà indica que 
mirarà fins a on es pot arribar. 



El Dr. Jaume Dantí incideix sobre el calendari que el Vicerectorat ha donat per elaborar els POA del 
curs vinent, que considera que no es podrà fer per falta de temps. El Sr. degà explica que s’ha fet 
el que s’ha pogut, però que creu que el Vicerectorat haurà de reestructurar aquest calendari. 
Àngels Ibáñez informa que s’estan muntant les consignes per patinets i bicicletes. És una prova 
pilot, i es veurà com funciona. També, que hi ha hagut un increment de casos de robatoris a la 
Facultat i la zona. El Sr. degà demana a l’Àngels Ibáñez que s’enviï una nota informativa explicant 
aquesta situació a alumnat, PDI i PAS. 
 

Sense més paraules i comentaris, es tanca la reunió. 
 
 
 

 
 
Jordi Gascón       Vist i plau del president 
Secretari acadèmic      Ricardo Piqueras Céspedes 
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